
Sprawozdanie 
za okres międzysesyjny  od 20.02. do 30 marca 2012 roku.

W  okresie  międzysesyjnym  jako  organ  wykonawczy  gminy  i 
Kierownik  Urzędu  wydałam  8  zarządzeń  ,  w  następujących 
sprawach:

– powołania komisji  rekrutacyjnej  do przeprowadzenia naboru na 
stanowisko zastępcy kierownika USC,

– powołania stałej Komisji do przeprowadzania likwidacji pieczęci i 
pieczątek w Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny,

– wprowadzenia  zasad  polityki  rachunkowości  dotyczących 
projektu  „  Rozwój  wykształcenia  i  kompetencji  w  regionach  – 
Wyrównywanie  szans  edukacyjnych  uczniów  z  grup  o 
utrudnionym dostępie  do  edukacji  oraz  zmniejszenie  różnic  w 
jakości  usług  edukacyjnych  pt.  Indywidualizacja  szansą  na 
lepszy  start”  -  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał 
Ludzki  współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego 
Funduszu Społecznego” 

– wprowadzenia  zasad  (polityki)  rachunkowości  dotyczących 
programu „Modernizacja stacji uzdatniania wody w miejscowości 
Bielawy w ramach działania „ Podstawowe Usługi dla Gospodarki 
i Ludności Wiejskiej” objętego PROW na lata 2007-2013.

– wzoru i sposobu prowadzenia metryki akt sprawy, 

– przyjęcia „Regulaminu dofinansowania demontażu,  transportu i 
unieszkodliwienia  azbestu  i  wyrobów  zawierających  azbest  z 
obiektów budowlanych z terenu Gminy Janowiec Kościelny na 
rok 2012”,

– zmian w budżecie Gminy Janowiec Kościelny na 2012 rok.
Wszystkie uchwały podjęte na sesji  20 lutego i  5 marca na sesji 
nadzwyczajnej  zostały wdrożone do realizacji.



Szanowni Państwo.

W  okresie  sprawozdawczym  miały  miejsce  następujące 
wydarzenia:

1) 23 lutego wspólnie z Panem Stanisławem Wrzeszczyńskim – 
Kierownikiem  Referatu  Gospodarki  Terenowej 
uczestniczyliśmy w spotkaniu  w Urzędzie Marszałkowskim z 
przedstawicielami  Biura  Sportu,  na  którym  poinformowano 
nas, że Gmina Janowiec Kościelny została zakwalifikowana do 
projektu  „Moje  Boisko  -  Orlik  2012”  .  Zadanie  musi  zostać 
zrealizowane do 30 września br.
Gmina  Janowiec  Kościelny  może  otrzymać  dotację  do  333 
tys.zł., z Urzędu Marszałkowskiego, które wpłyną do budżetu 
Gminy  zaraz  po  podpisaniu  umowy  i  do  500  tyś.zł.,  z 
Ministerstwa Sportu i Turystyki, czyli łącznie możemy otrzymać 
833  tyś.zł,  nie  więcej  niż  80%  wartości  zadania. 
Dofinansowanie  jest  ze  środków  krajowych,  czyli  niemal 
wszystkie wydatki są kosztem kwalifikowanym. Boiska zostaną 
wybudowane  na  działce  przy  Domu  Strażaka,  na  której  są 
wszystkie  media;  energia  elektryczna,  woda,  kanalizacja  i 
ciepło, bo budynek zostanie podłączony  do kotłowni. Również 
parkingi zostaną wykorzystane wzdłuż drogi powiatowej i przy 
Domu  Strażaka.  Zaplecze  sanitarno-szatniowe  będzie  w 
obiekcie  murowanym,  a  nie  kontenerowym.  Obiekt  będzie 
ogólnodostępny dla uczniów i wszystkich mieszkańców gminy.

2) 24 lutego uczestniczyłam w posiedzeniu Powiatowej  Komisji 
Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  w  Starostwie 
Powiatowym,  na  którym kierownicy  wszystkich  powiatowych 
jednostek  zdawali  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w 
minionym roku.

3) 25 lutego uczestniczyłam w zebraniu  sprawozdawczym OSP 
Janowiec  Kościelny,  na  którym  zarówno  Prezes  OSP,  jak  i 
Komendant Gminny OSP, złożyli sprawozdanie z działalności 
jednostki w roku 2011.



4) 5  marca  odbyła  się  Nadzwyczajna  Sesja  Rady  Gminy 
poświęcona  zatwierdzeniu  Gminnego  Programu  Usuwania 
Azbestu  i  zmian  w  Statucie  Ekologicznego  Związku  Gmin 
„ Działdowszczyzna”
Zatwierdzony Program Usuwania Azbestu pozwolił Gminie na 
ubieganie  się  o  dofinansowanie  na  rozbiórkę,  transport  i 
utylizację eternitu, z której będą mogli skorzystać mieszkańcy i 
Gmina ( świetlica wiejska w Szczepkowie Borowym).
Wpłynęło 14 wniosków od osób fizycznych. Łącznie utylizację 
zaplanowano dla ponad 3000 m kw eternitu.
Dofinansowanie jest w wysokości 85% kosztów. Uważam, że 
to  bardzo  duża  pomoc  zarówno  dla  Gminy,  jak  i 
poszczególnych mieszkańców.
Dofinansowanie  będzie   z  NFOŚiGW   i  WFOŚIGW   w 
Olsztynie.

5) W Sesji Nadzwyczajnej wziął też udział Dyrektor PKS Olsztyn, 
który  wysłuchał  wniosków  radnych  w  zakresie  potrzeb 
komunikacyjnych na terenie gminy. Podkreślono, że sytuacja 
obecna  niezadawala  mieszkańców  gminy.  Dyrektor  decyzję 
PKS  uzasadniał  względami  ekonomicznymi.  Podobne 
spotkanie odbyło się dziś z Sołtysami.

Udało się pozytywnie załatwić prośbę mieszkańców Napierk z 
PKS Mława,  autobus  ok.  godz.  16.oo  z  Białut  zajeżdża  do 
Napierk.

6) 6  marca  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Powiatowej  Rady 
Zatrudnienia, na którym omówiono bieżącą działalność PUP w 
Nidzicy  i  dokonano  podsumowania  za  miniony  rok.  Rok 
bieżący jest również trudny, ze względu na ograniczone środki 
finansowe.  Pewną nadzieję  daje  II  półrocze,  w którym PUP 
zamierza pozyskać dofinansowanie z Projektu na dodatkowe 
roboty publiczne oraz staże, jednak tylko dla osób do 30-go 
roku  życia.  Zarówno  na  staże,  jak  i  roboty  publiczne 
zapotrzebowanie zgłaszają wszystkie Gminy,  szczególnie na 
roboty  publiczne,  do  których  dopłacamy  tylko  ok  250  zł 
miesięcznie, do 1-go bezrobotnego.



7) 8  marca świętowano w SOKSiR Gminne Święto  Kobiet,  na 
które  przybyło  ok.60  Pań,  które  zostały  zgłoszone  przez 
Państwa  Radnych  i  Sołtysów (  po  1-ej  osobie)  oraz  Panie 
pełniące funkcje kierownicze w zakładach pracy i jednostkach 
na terenie Gminy. Panie zabawiali Panowie pełniący funkcje: 
Przewodniczącego Rady Gminy i Przewodniczących Komisji, 
przekazując  życzenia  w  imieniu  wszystkich  Panów  Gminy 
Janowiec Kościelny.  Każda Pani  oprócz życzeń otrzymała z 
rąk Panów – kwiatka.

8) 15 marca  został zatrudniony Zastępca Kierownika USC- Pani 
Marzena Jackowska z Działdowa. Od 5 lat byliśmy ponaglani 
przez Urząd Wojewódzki, konkretnie przez Dyrektora Wydziału 
Spraw  Obywatelskich  i  Cudzoziemców,  iż  należy  spełnić 
ustawowy  obowiązek  w  zakresie  zatrudnienia  zastępcy 
kierownika USC, jeżeli z mocy ustawy te obowiązki pełni Wójt. 
Wymogi  w  tym  zakresie  stawia  ustawa  o  aktach  stanu 
cywilnego. Kierownikiem lub z-cą może być osoba, która ma 
wykształcenie wyższe prawnicze lub administracyjne i 5-letni 
staż pracy w administracji. Pani Ewelina Mierzejewska, która 
realizuje te zadania ma odpowiednie wykształcenie, ale 5 lat 
pracy  będzie  miała  dopiero  w  październiku  br.  Wielokrotnie 
ogłaszaliśmy konkurs, wcześniej nawet na ½ etatu, ale nigdy 
nie  zgłosił  się  kandydat  spełniający  wymogi  ustawy.  Urząd 
Wojewódzki kontrolował nasz USC w tym zakresie i nie mogli 
nam nic zarzucić,  bo konkursy były  ogłaszane.  W tym roku 
pomimo  że  ogłosiliśmy  konkurs  na  1/5  etatu,  zgłosiła  się 
kandydatka, która spełniła wszystkie warunki, zatem nie było 
podstaw, aby odmówić zatrudnienia. Pani Jackowska została 
zatrudniona na 1/5 etatu do 31.10.2012 roku.

9) 16  marca  wspólnie  z  Radnym  Panem  Rogalskim  i 
Kierownikiem  Panem  Stanisławem  Wrzeszczyńskim 
spotkaliśmy  się  z  Nadleśniczym  Nadleśnictwa  w  Nidzicy. 
Spotkanie było poświęcone rozpatrzeniu wniosku radnego, a 
dotyczącego  podłączenia  wsi  Grabowo  Leśne  do  gminnej 
sieci  wodociągowej.  Po  analizie  zużycia  wody  i  kosztów 
budowy  ustalono,  że  wskazany  jest   remont   istniejącej 



hydroforni i studni głębinowej .
Nadleśniczy oświadczył, że nie widzi przeszkód , aby użyczyć 
działkę  dla  Gminy,  na  której   jest  studnia,  a  która  jest 
własnością Nadleśnictwa.

10)17  marca  wspólnie  z  Parafią  Rzymsko-Katolicką   pw.  Św. 
Jana Chrzciciela   w Janowcu Kościelnym,  świętowano 100-
lecie  konsekracji  Kościoła  pw.  Przemienienia  Pańskiego.  W 
imieniu całej wspólnoty lokalnej, wspólnie z Przewodniczącym 
Rady  Gminy  przywitaliśmy  Ks.  Biskupa,  a  pracownicy 
samorządowi  przekazali  z  tej  okazji  dar,  którym  były  szaty 
liturgiczne.

11)28 marca wspólnie ze Starostą i Dyrektorem PZD w Nidzicy 
analizowaliśmy potrzeby  w zakresie  bieżących napraw dróg 
powiatowych. Na drogach powiatowych rozpoczęto od środy 
równanie  dróg.  Rozpoczęto  od  drogi  Safronka-Powierż.  W 
dalszej kolejności będą robione pozostałe drogi powiatowe. Na 
drogę  Kołaki-Siwe-Gołębie  ma zostać  nawiezione  kruszywo, 
również na drogę Szczepkowo-Sołdany-Zaborowo i Smolany-
Żardawy-Zawady.
Również  na  drogach  gminnych,  jeżeli  pogoda  pozwoli  w 
najbliższym  tygodniu  rozpoczniemy  równanie.  W  czwartek 
objechaliśmy  wspólnie  z  Kierownikiem  Wrzeszczyńskim  i 
Inspektorem Panem Leszkiem Jabłońskim nasze drogi ,  aby 
ustalić harmonogram i potrzeby prac w tym roku na drogach 
gminnych.
Sprawdzając niemal  wszystkie  odcinki,  sytuacja  przedstawia 
się następująco:
- droga do Janowiec-Zdziety nie wymaga na dzień dzisiejszy 
napraw,
- również droga przez miejscowość Gniadki,
-  droga  Janowiec-Lesniki-Miecznikowo-Siwe  -  wymaga 
miejscami równania,
- droga Miecznikowo-Cygany-Siwe i Miecznikowo-Sowy - nie 
wymaga naprawy,
- droga asfaltowa w Jabłonowie-Dyby - wymaga załatania kilku 
dziur,
-  droga  Jabłonowo-Dyby-Napierki  –  miejscami  należy 



uzupełnić braki kruszywem i wyrównać niektóre odcinki,
- Janowiec Kościelny – Piotrkowo – trzeba punktowo uzupełnić 
kruszywem, równiarka raczej nic nie zrobi,
-  w miejscowości  Pokrzywnica Wielka –  na krótkim odcinku 
potrzebna jest równiarka (może w ramach gwarancji).
-  przez  miejscowość  Waśniewo-Gwożdzie  –  na  razie  nie 
wymaga nakładów,
-  Nowa  Wieś  Wielka-Bielawy  –  potrzebna  równiarka  na 
niektórych odcinkach,
-  W  Bielawach  droga  powiatowa  wymaga  uzupełnienia 
kruszywem i równania.
- W Kruszu należy naprawić dwa przepusty,
- droga Bielawy-Jabłonowo – wymaga równania ( w ramach 
gwarancji),
- droga w miejscowości Szczepkowo-Sołdany – jest w dobrym 
stanie,
-  droga  w  Szczepkowie  Zalesiu  wymaga  równania, 
szczególnie na kolonię do P.Rogozińskich i do P. Wasiłowskich 
też wskazane jest równanie,
- droga w Szczepkowie-Iwany, przez Krajewo-Kawęczyno do 
Szczepkowa-Skrody  wymaga  na  niektórych  odcinkach 
nawiezienia  kruszywa  i  wyrównania.  W pierwszej  kolejności 
wskazane  jest  równanie  i  dopiero  uzupełnienie  tłuczniem. 
Najgorszy  odcinek  jest  przy  P.  Krajewskich  oraz  przed 
wyjazdem do Krajewa-Kawęczyno i przez wieś,
-  drogi  w  miejscowości  Szczepkowo  Borowe  (najgorszy 
odcinek  od  strony  Połci  Młodych  (obok  P.St. 
Szczepkowskiego) w dół. Potrzebne jest  równanie i kruszywo. 
Wszystkie  odcinki  są  w  złym  stanie,  jedynie  to  co  zostało 
zrobione w ubiegłym roku na krótkim odcinku jest przejezdne.
- droga Krajewo-Szypułki-Zaskórki- konieczne równanie,
-  również  drogi  powiatowe  od  Szczepkowa-Skrody  do 
Szczepkowa  Borowego  i  do  Starych  Połci  –  wymagają 
odcinkowego uzupełnienia kruszywem i profilowania,
-  droga  Smolany-Żardawy-Szczepkowo  Borowe   -  wymaga 
całkowitej  naprawy,  jest  to  droga  asfaltowa,  na  którą  jest 
złożony wniosek o dofinansowanie,
- droga Janowiec Kościelny-Janowiec-Jastrząbki – na razie nie 
wymaga  większych  nakładów,  wewnątrz  wsi  droga  żwirowa 



wymaga naprawy w ramach gwarancji,
-  droga  wewnętrzna  na  osiedlu  mieszkaniowym  również 
wymaga  pilnego  remontu  (szczególnie  droga  z  destruktu). 
Potrzebne są też chodniki na częśći osiedla.

Wymieniłam  po  naszej  wizycie  najważniejsze  potrzeby, 
zapewne  jest  ich  dużo  więcej  .  Po  dokładnej  analizie  najpierw 
zlecimy  równanie  dróg,  a  następnie  uzupełnienie  kruszywem. 
Potrzeb jest bardzo dużo, musimy skupić się jednak na środkach 
finansowych, którymi dysponujemy i na tym, co jest najpilniejsze.

W  zakresie  realizowanych  inwestycji  gminnych,  remontów  i 
gospodarki komunalnej:

– Złożyliśmy  wniosek  o  dofinansowanie  obiektu  „Moje  Boisko  – 
Orlik 2012”
 i  przystąpiliśmy  do  opracowania  dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej.  W zapytaniu ofertowym wybrano projektanta za 
kwotę 12.300 zł. przy maksymalnej ofercie ok.50 tys.zł.

– Zostały  rozpoczęte  prace  remontowe  przy  boksie  garażowym 
OSP w Szczepkowie Borowym, które pozwolą na wprowadzenie 
pozyskanego w ubiegłym roku samochodu strażackiego.
Samochód,  który  posiadała  jednostka  na  stanie  musiał  zostać 
wyłączony z akcji, że względu na niesprawność.

– Została przygotowana dokumentacja na wyłonienie wykonawcy 
pt. „zagospodarowanie parku w Janowcu Kościelnym”.

W zakresie obrotu nieruchomościami:
– w  pierwszych  dniach  marca  został  wysłany  wniosek  do  ANR 

Oddział  Terenowy  w  Olsztynie  o  nieodpłatne  przekazanie  dla 
gminy  dwóch  działek  w  Smolanach-Żardawach.  Podobną 
dokumentację  przygotowujemy  dla  miejscowości  Pokrzywnica 
Wielka i Nowa Wieś Dmochy.



– Zostały ogłoszone  kolejne przetargi na zbycie nieruchomości:
a) po byłej weterynarii,
b) działki nr 128 w Szczepkowie Borowym,
c) trzech działek w Zaborowie (nr 116 – tzw. „Sołtysówka” i 185/2 
oraz 185/3).

Inne ważne przedsięwzięcia:
1) powzięliśmy  informację,  że  Pani  Łączyńska  w  Napierkach 

wycofała się ze sprzedaży budynku mieszkalnego,  do której 
planowano   przenieść  Rodzinę  Państwa  Lamparskich.  W 
dalszym  ciągu  pozostaje  problem,  ponieważ  gmina  nie  ma 
własnego obiektu, a mieszkanie komunalne, w którym mieszka 
ta rodzina kwalifikuje się tylko do rozbiórki.
Może ktoś z Państwa wie o jakimś budynku do wynajęcia lub 
do  sprzedaży.  Chodzi  o  tani  obiekt,  ale  zapewniający 
możliwość zamieszkania.

2) Jednostka OSP w Janowcu Kościelnym zakupiła już sztandar, 
czyli  zebrane  środki  finansowe  w  kwocie  3.900  zł.  zostały 
zagospodarowane,  zgodnie  z  przeznaczeniem.  6  maja 
planowany jest w naszej Gminie Powiatowy Dzień Strażaka, w 
trakcie  którego  zostanie  uroczyście  nadany  sztandar  dla 
jednostki.

3) W  okresie  sprawozdawczym  zostały  wydane  następujące 
decyzje o lokalizacji inwestycji:

-  budowa  wieży  kratownicowej  służącej  do  przesyłania 
internetu szerokopasmowego wraz z infrastrukturą na działce 
w miejscowości Miecznikowo-Kołaki, (9.03.2012r).

- przebudowa drogi wewnętrznej stanowiącej własność Gminy 
w Nowej  Wsi  Wielkiej.  To  dodam,  że  wybrany  projektant  w 
konkursie  złozył  rezygnację  i  zostało  ogłoszone  kolejne 
zapytanie ofertowe.

- budowa kompleksu sportowego „ Moje boisko – Orlik 2012”, 
(21.03.2012r).



-  21.03.  wydana  została  decyzja  środowiskowa dla  zadania 
„budowa  elektrowni  wiatrowej  wraz  z  towarzyszącą 
infrastrukturą w Zabłociu Kanigowskim.

-  Prowadzone  jest  nadal  postępowanie  administracyjne 
zmierzające do wydania decyzji środowiskowej dla zadania pn. 
„  budowa  chlewni  macior  wraz  z  paszarnią  i  zapleczem 
socjalno-technicznym w Waśniewie-Grabowie.

Wójt
Bożena Grochala


